
КОЗЛОВА 
ОЛЕКСАНДРА ОЛЕКСАНДРОВИЧА

ПРОГРАМА
кандидата на посаду голови
Ради адвокатів Одеської області



У цій програмі я щиро
розповім про те, 

що зробив,
що прагну реалізувати для 

#адвокатського
САМОврядування
Одеського регіону

                 і  трохи про свою біографію



Насамперед для мене висування своєї
кандидатури на посаду голови Ради адвокатів
Одеської області - зважений крок на шляху
реформування інституту адвокатури у
найкращих традиціях Одещини, а не спосіб
самоствердження

АДВОКАТСЬКЕ САМОВРЯДУВАННЯ -
ПРАВО АДВОКАТІВ ВИРІШУВАТИ САМОСТІЙНО

Наголошую, що адвокатура, як недержавний інститут, САМОврядна!
У своїй діяльності я є та готовий надалі бути, як представник адвокатського
самоврядування, гарантом незалежності статусу та професійної свободи кожного
адвоката регіону.

Попередньо брав участь у законотворчій діяльності в напрямку регламентації адвокатської
діяльності, а також у роботі проєктів, пов’язаних із судовою реформою в Україні. Зараз
виступаю представником адвокатури регіону у міжнародному проєкті «Суд, громадяни,
суспільство, держава: співпраця заради змін» - Правила ефективного судочинства.
Вважаю за необхідне підвищити рівень обізнаності та залученості адвокатів
Одеської області до нормотворчого процесу задля можливості втілення реального
права адвокатів «вирішувати самостійно».

Майже впродовж десятиліття здійснюю активну роботу у профільних Комітетах Ради
адвокатів регіону.
Вірю, що шляхом оптимізації та наполегливої праці у діяльності Комітетів й інших
робочих органів Ради, адвокати зможуть зберегти, примножити надбане та
невпинно рухатись вперед до кращого.

АДВОКАТ - ЗВУЧИТЬ ГОРДО

Це незалежна професія, що вимагає бездоганної репутації.

Ніколи не дозволю собі надати перевагу власним інтересам на противагу інтересам
інституту адвокатури.
Важливо утвердити авторитетність професії, високий рівень довіри суспільства до
адвокатів. Створити ідеальний імідж, який наповнений високим ціннісним
змістом.



ЄДНІСТЬ, РІВНІСТЬ

Лише єдність, консолідація адвокатів регіону та рівність у можливості просування
ідей у межах адвокатського самоврядування дозволить стабільно розвивати
адвокатуру.

У процесі роботи в адвокатському самоврядуванні я надаю перевагу постійному,
відкритому спілкуванню з адвокатами, що належать до різних поколінь, населених
пунктів області та бачень розвитку в тому чи іншому напрямі нашого інституту.
Кожен адвокат може звернутися невідкладно та безпосередньо до голови Ради за
порадою, допомогою чи підтримкою новаторства. Для мене не існує вертикалі, в
адвокатурі не місце бюрократії.

Постійно взаємодію в межах діяльності профільних Комітетів Ради і поза нею із старшим
поколінням адвокатів та молодими адвокатами.
Вбачаю за необхідне активізувати діалог поколінь задля обміну досвідом та
встановлення єдиних ціннісних орієнтирів. У межах такої взаємодії прагну
забезпечити соціальну, методичну підтримку ветеранів адвокатури та тих, хто
лише розпочав свій професійних шлях.
Націлений підвищити рівень залученості до діяльності самоврядування адвокатів
з усієї області.

ЗАХИЩЕНІСТЬ ПРОФЕСІЙНИХ ПРАВ АДВОКАТІВ ТА
ЗАБЕЗПЕЧЕНІСТЬ ГАРАНТІЙ АДВОКАТСЬКОЇ ДІЯЛЬНОСТІ

Особистою відповідальністю вбачаю для себе відчуття захищеності кожного
адвоката регіону.

З моменту повноцінного запуску у 2015 році, очолював Комітет захисту професійних прав
адвокатів та реалізації гарантій адвокатської діяльності РАОО до 2020 року.
За вказаний період вдалося розробити методичну базу функціонування та організаційну
структуру роботи Комітету:
- зразки документів та механізм документообігу; 
- електронну систему статистичного обліку досягнень членів Комітету; 
- електронний облік та архівування матеріалів за заявами адвокатів та протоколів про
адміністративні правопорушення за ч.5 ст. 212-3 КУпАП, заяв про порушення професійних
прав адвокатів; 
- електронну систему фіксації інформації про проведення процесуальних дій стосовно
адвокатів та звітування представників Ради за результатами участі у них; 
- запроваджено ефективну процедуру невідкладного реагування на порушення
професійних прав адвокатів, а також нагального залучення представників регіональної
ради до процесуальних дій щодо адвокатів.



Окрім того, як уповноважена особа ради адвокатів регіону на розгляд матеріалів та
складання відповідних протоколів про адміністративні правопорушення, передбачені
ч.5 ст.212-3 КУпАП, розглянув особисто (з 2019 року і до сьогодні) близько п’яти сотень
матеріалів (заяв) та склав більше півтори сотні протоколів про адміністративні
правопорушення.

Задля забезпечення захисту професійних прав та гарантій адвокатської діяльності
знаходжусь в постійному діалозі з органами державної влади, іншими установами,
громадськістю. 
Відтак лише у 2021 році:
- взяв активну участь у налагодженні зв’язків і Службою судової охорони стосовно
попередження порушень професійних прав адвокатів та гарантій адвокатської
діяльності під час пропуску до будівель суду;
- працював над оптимізацією взаємодії з Пенсійним фондом України (у зв’язку із
великою кількістю адвокатських запитів);
- був одним із представників Ради на прес-конференції «Неприпустимість тиску на
адвокатів через їх професійну діяльність» ;
- взяв участь у нараді з представниками Приморського районного суду міста Одеси
щодо узагальнення практики опрацювання судом питань, пов’язаних з адвокатськими
запитами, а також процесуальних питань у відповідній сфері.
Станом на сьогодні Рада адвокатів Одеської області є однією з найпрогресивніших
регіональних рад у напрямку захисту порушених прав адвокатів, а зразки
документального оформлення, розроблені у нашому регіоні, використовуються у
діяльності НААУ.

Надалі необхідно працювати над підвищенням рівня обізнаності адвокатів про
механізми та результати роботи Комітету з використанням інструментів медіа.
Створити автоматизовану систему відстеження стану розгляду (матеріалів) заяв
адвокатів про притягнення до адміністративної відповідальності за ч. 5 ст. 212-3
КУпАП.
Вести постійний діалог із громадськістю, органами державної влади та іншими
установами, а також із представниками регіональних рад адвокатів задля
попередження порушень професійних прав адвокатів та забезпечення реалізації
гарантій адвокатської діяльності.

НЕКОМЕРЦІЙНІСТЬ АДВОКАТСЬКОГО 
САМОВРЯДУВАННЯ

Фінансова звітність має бути чіткою, а кошторис продуманим.

Ніколи не підтримував можливість застосування обмежень у здійсненні адвокатської
діяльності задля наповнення бюджетів органів адвокатського самоврядування.
Інформування про витратну частину повинне бути регулярним та відкритим
задля формування чіткого розуміння адвокатів про цільове використання коштів
Ради та усвідомлення необхідності виконання обов’язку адвоката в частині
сплати членських внесків.



ЯКІСНИЙ РІВЕНЬ 
ПІДВИЩЕННЯ КВАЛІФІКАЦІЇ АДВОКАТІВ

Підвищення професійного рівня адвокатів має поєднувати інтелектуальний та
моральний розвиток адвоката.

У 2021 році мною ініційовано створення Комітету підвищення кваліфікації адвокатів
Ради, розроблено проєкт Положення про Комітет та очолено його створення.

Станом на сьогодні розроблено методичну базу функціонування та організаційної
структури Комітету:
- сформовано персональний склад;
- розподілено повноваження та побудовано систему внутрішньої роботи;
- розроблено базу документообігу для оформлення акредитаційних матеріалів;
- ініційовано та сформовано єдиний календар заходів Ради; 
- здійснюється залучення лекторів.

Окрім того, як голова Комітету:
- організовую роботу з підготовки матеріалів для акредитації заходів, попередньо
перевіряю матеріали на відповідність;
- працюю в кабінеті оператора ПК (здійснюю подачу акредитаційних матеріалів, як
відповідальна особа Ради, усуваю недоліки та відстежую процедури акредитації,
здійснюю зв'язок із ВША у процесі акредитації та проведення заходів);
- запровадив організацію заходів у двох паралельних форматах онлайн та офлайн;
- здійснюю організаційно-технічне забезпечення, підготовку базових інструкцій
проведення заходів;
- створив електронну поштову скриньку для невідкладного надання допомоги стосовно
питань підвищення кваліфікації;
- організував розробку покрокової інструкції для участі в онлайн та офлайн заходах з
підвищення кваліфікації адвокатів;
- розробив інформаційний лист щодо особливостей участі в заходах із підвищення
кваліфікації адвокатів в форматі офлайн при встановленні червоного рівня епідемічної
небезпеки на території Одеської області;
- організував розробку зразка заяви адвокатів для можливості нарахування балів у
випадку відсутності належного підтвердження реєстрації на початку та по завершенню
заходу.

За організаційної підтримки Комітету в 2021 та 2022 роках акредитовано близько
двадцяти безоплатних заходів для адвокатів.
Опрацьовано більше двох сотень письмових звернень стосовно питань підвищення
кваліфікації.

Здійснено запуск Інформаційно-навчального порталу Ради, створено та розміщено
безпрецедентний захід з підвищення кваліфікації для адвокатів усієї країни, а саме 
 онлайн-курс за участю голови Ради адвокатів Одеської області Бронза Й. Л. "Морально-
етичні аспекти адвокатської діяльності".



Прагну підвищити активність профільних Комітетів Ради у підготовці заходів із
підвищення кваліфікації.           
Збільшити вагомість тем, що стосуються історії адвокатури та Правил адвокатської
етики.
Ініціювати відновлення можливості рад адвокатів проводити заходи з підвищення
кваліфікації на міжрегіональному рівні. 
Здобути повноваження на розробку безоплатних заходів задля отримання
адвокатами залікових балів за попередні роки.

СТВОРЕННЯ КОМФОРТНИХ УМОВ 
ДЛЯ ЗДІЙСНЕННЯ АДВОКАТСЬКОЇ ДІЯЛЬНОСТІ
Органи адвокатського самоврядування повинні піклуватися про створення
сприятливих умов для адвокатів.

Тривалий час я беру активну участь у проєктах, що спрямовані на усунення практичних
проблем у здійсненні професійної діяльності: робота у створенні друкованого
телефонного довідника; представництво Ради у проєкті щодо розробки Реєстру
перекладачів (що можуть залучатися під час надання правової допомоги клієнтам
адвокатів).
Задля зупинення поширення COVID-19, брав участь в організації проведення дворазової
вакцинації для адвокатів регіону.

Продовжити діджиталізацію, впровадження електронного формату
документообігу Ради з одночасним наданням постійної консультативної і
технічної підтримки адвокатам.

Інформування суспільства й адвокатської спільноти повинне бути повним та
постійним.

Активно впроваджую застосування технологічних новацій для удосконалення роботи
органу адвокатського самоврядування.
Було ініційовано, розроблено та втілено у життя проведення засідань Ради адвокатів
Одеської області в онлайн режимі.
Окрім того, ініційовано та реалізовано наступне: створення You-Tube-каналу; створення
Telegram-каналу та групи; створення сторінок у Facebook (Ради адвокатів Одеської області,
Комітету захисту професійних прав адвокатів та реалізації гарантій адвокатської
діяльності, Комітету підвищення кваліфікації адвокатів). Проведено договірну роботу для
функціонування сайту Ради з відновленням можливості підписки та розсилки публікацій.

Для інформаційних ресурсів Ради необхідно розробити єдині правила публікації,
визначити вимоги до якості інформаційного продукту, включаючи його візуальне
оформлення. Розробити дієві алгоритми зворотного зв’язку із адвокатами.
Здійснювати регулярне оприлюднення звітів діяльності Комітетів.

ПРОЗОРІСТЬ І ВІДКРИТІСТЬ



       Рада адвокатів Одеської області 
       у майбутньому це:

 

право адвокатів на САМОстійне прийняття рішень

авторитетність адвокатури

єдність та рівність адвокатів

захищеність адвокатів

некомерційність самоврядування

високий професійний рівень адвокатів

комфортність діяльності адвокатів

прозорість діяльності 



БІОГРАФІЯ  
КОЗЛОВА ОЛЕКСАНДРА ОЛЕКСАНДРОВИЧА

Починаючи з 1998 року займаюся юридичною практикою, а з грудня 2009 року
здійснюю адвокатську діяльність (свідоцтво про право на заняття адвокатською
діяльністю №1828 від 01.12.2009 року).

З січня 2008 року по червень 2019 року – директор ПП «Одеський Регіональний
Юридичний Центр».
Від вересня 2019 року по теперішній час – керуючий партнер Адвокатського
об’єднання «Алгіз».

У 2002 році закінчив гуманітарний факультет Одеської державної морської академії
(сьогодні – Національний університет «Одеська морська академія») за
спеціальністю «Правознавство» та здобув кваліфікацію юриста. 
З 2017 року – аспірант кафедри організації судових, правоохоронних органів та
адвокатури Національного університету «Одеська юридична академія». 

З 2015 року до 2020 року - голова Комітету захисту професійних прав адвокатів та
реалізації гарантій адвокатської діяльності Ради адвокатів Одеської області
З 2021 року - голова Комітету підвищення кваліфікації адвокатів Ради адвокатів
Одеської області
З 2017 року є членом Ради адвокатів Одеської області, а з 2019 року - заступником
голови Ради адвокатів Одеської області.
У 2018 році пройшов повний річний курс програми професійного розвитку «Адвокат
майбутнього».
Нещодавно завершив навчальний курс «Базова підготовка медіатора» та став
сертифікованим медіатором.

Працюю над оновленням наукового надбання у правовій сфері та є автором ряду
наукових публікацій, основний масив яких присвячений темам кримінального
процесу, захисту професійних прав і реалізації гарантій адвокатської діяльності.

Багаторазово відзначений нагородами, зокрема грамотами та подяками
Національної асоціації адвокатів України, Ради адвокатів Одеської області, Одеської
обласної державної адміністрації та Одеської обласної ради, Верховної Ради
України.



Рухаймося
разом у майбутнє
адвокатури
Одеського регіону!

kozlovoleksandrcandidate@gmail.com
#адвокатське САМОврядування

 


